

قطع القراءة القصيرة

هذه القطع **القصيرة** جاءت في اختبار الستيب بعضها سطر واحد، وبعضها فقرة، وبعضها إعلان، ويقول الطلاب أنها تتكرر، ونضعها هنا للتمرين.

1. Read the following **description** **وصف** and answer the question below:

White - Model – 2015 - 8,555km - No accidents, Manual.

أبيض- موديل ٢٠١٥، عدادها (ماشية) ٨،٥٥٥ كم، لم تعمل حوادث، غير عادي وليس أوتوماتيك

1.This is a description for a -----

- a. laptop b. camera c. **car** d. motorcycle **دراجة نارية**

2. Read the following paragraph and answer the question below:

While Ali Al-Salem was driving to the university, he had a terrible accident. He was rushed to the hospital where he was treated. However, as a result of the accident, he was unable to move his hands. He underwent physiotherapy sessions and fortunately he was able to move his right hand after 10 months and his left hand after 8 months.

بينما كان علي السالم يقود سيارته إلى الجامعة، حصل عليه حادث مروع. وقد تم نقله إلى المستشفى على وجه السرعة، حيث تم علاجه. ولكن نتيجة للحادث، أصبح غير قادر على تحريك يديه. خضع لجلسات علاج طبيعي، ولحسن الحظ، تمكن من تحريك يده اليمنى بعد ١٠ أشهر، ويده اليسرى بعد ٨ أشهر.

1.Ali was able to move his hands after..... months.

- a. 8 **b. 18** c. 10 d. 9

2.Why did Ali have this problem in his hands? Because of.....

- a. physiotherapy sessions **b. a traffic accident**
b. the hospital treatment d. the university

3. Read the following lines and answer the question below:

One day, a policeman was doing his job trying to catch a criminal. However, the criminal attacked him and stabbed him with a knife. The police was injured and taken to the hospital for treatment although he had a gun.

في أحد الأيام، كان شرطي يقوم بواجبه في محاولة للقبض على مجرم. ولكن المجرم اعتدى عليه، وطعنه بسكين. وأصيب الشرطي بجروح، ونقل إلى المستشفى، لتلقى العلاج بالرغم من أنه كان يحمل مسدساً.

1. What instrument (s) did the criminal use to stab the policeman?
a. **a knife** b. a blade c. a gun d. a gun and a knife

4. Read the following **announcement** إعلان and answer the question below:

إعلان طلب وظيفة

Gardner Looking for a Job

I am Jack looking for a job as a gardener in a nearby garden. I have 23 year experience in the gardening field. Those interested may call me on 0709923090, 5:00-10:00 p.m. Sunday through Thursday.

بستاني يبحث عن وظيفة

اسمي جاك. أبحث عن وظيفة بستاني في حديقة قريبة. لدي خبرة ٢٣ عاماً في مجال البستنة والحدايق. يمكن للمهتمين الاتصال بي على **0709923090**، من الساعة 5:00 - 10:00 مساءً. من الأحد إلى الخميس.

1. where does Jack prefer to work?
a. **in a garden** b. in a field c. on Sunday d. on Thursday
2. When can employers call Jack?
a. At 5:00 in the morning
b. At 10:00 in the morning

- c. Between 5:00 and 10:00 in the morning
d. Between 5:00 and 10:00 in the afternoon

5. Read the following line and answer the question below:

"Memory is the power to gather roses in winter."

"الذكريات هي القدرة / القوة على جمع الأزهار في الشتاء"

ماذا اتفهم من هذه العبارة؟ What do you understand from this statement?

- a. We need to gather roses in winter
b. No roses grow in winter
c. We need to be strong and remember happy memories in bad and sad situations.

يجب أن نكون أقوياء ونتذكر الذكريات السعيدة في المواقف الصعبة والحزينة.

- d. Happy memories are bad in winter

6. Read the following paragraph and answer the questions below:

Tailgating is defined as a vehicle that follows too closely to the one in front of it increasing the risk of a **rear-end** collision. Tailgating may sometimes happen because a driver does not realize they are following the other too closely while other times it is triggered by aggressive driving or road rage. Tailgating is a serious issue that can cause injured accident victims to suffer for long periods of time.

يمكن تعريف التتابع القريب على أنه اقتراب شديد لسيارة ما، من السيارة التي تسير أمامها، مما يزيد من خطورة صدمها من الخلف . وقد يحدث التتابع القريب أحيانا لأن السائق لا يدرك أنه يتابع الآخرين وهو قريب جداً منهم. وفي بعض الأحيان، يكون سبب هذا التتابع القريب القيادة العدوانية من بعض السائقين، أو الغضب الذي يحدث على الطريق بين السائقين. إن التتابع القريب مشكلة خطيرة، يمكن أن تتسبب في وقوع ضحايا للحوادث، وإصابات تظل لفترات طويلة من الزمن.

1. What is tailgating?

- Driving too closely to the vehicle in front of you increases the risk of a rear-end collision.
- A driver does not realize he is following the other too closely.
- Aggressive driving or road rage
- Injured accident victims

2. Is tailgating dangerous?

- Yes, because it can cause rear- end collision
- Yes, because it can cause injured accident victims
- (A+B)
- No, it is not dangerous

3. The underlined word " rear-end" probably means.....

- back side
- front side
- victim
- injured

7. Read the following dialogue and answer the questions below:

Ali: Can I find a book in your bookshop about Saudi Arabia?

Bookshop man: In fact, there were many, but they are sold out now. You can find one in the second branch of our bookshop at Al-Sulaimaniah.

1. Ali couldn't buy the book from the bookshop because it was.....

- available
- expensive
- old
- sold out

2. Where can Ali find the book about Saudi Arabia?

- in this bookshop
- in the 2nd branch
- in Saudi Arabia
- in 3rd branch

8. Read the following announcement and answer the questions below:

إعلان عن فقدان قلم حبر

Pen Lost

I've lost a pen in a public place. Who he finds it will get a reward of 500 SR. The pen means a lot to me because it is a gift from my father. You may call this number if you find it: 0888900660, Ali Ahmad.

فقدان قلم حبر

أعلن عن فقدان قلم حبر في مكان عام. تم رصد مكافأة قدرها ٥٠٠ ريال سعودي لمن يعثر عليه. القلم يعني لي الكثير، لأنه هدية من والدي. يمكنك الاتصال على هذا الرقم في حال العثور عليه.
0888900660
على أحمد

1. What is the announcement about?

- a. A lost pen b. 500 riyals c. a gift from father d. a big reward

2. Why did Ali like the pen ? because.....

- a. It was expensive
b. It was a gift from his mother
c. It was a gift from his father
d. It was 500 riyals worth

9. Read the following statement and answer the question below.

Dave is one of three teams of the students who won an award.

ديف هو واحد من ثلاث فرق من الطلاب، كسب جائزة /مكافأة

1. Who won the award?

- a. Dave alone
b. three students
c. Dave and three students
d. Dave and three teams.

10. Read the following statement and answer the questions below.

My friend is a policeman who was injured in his arm. When I asked him about the reason, he said that was because of some rubber, not metal bullets.

صديقي رجل شرطة جرح في ذراعه. عندما سألته عن السبب، قال لي أن ذلك بسبب رصاصات مطانية وليست معدنية.

Why was the police injured? Because of.....

- a. me b. metal bullets c. **rubber bullets** d. no reason

11. Read the following paragraph and answer the questions below.

Avicenna, commonly known as Ibn Sīnā or by his Latinized name Avicenna, was a Persian scientist. After he studied hard for years, he became a physician. His famous medical book is called "The Canon of Medicine". It was in 5 volumes. He also had books in different fields, where they were translated into many languages.

أفي سينا، المعروف باسم ابن سينا أو باسمه اللاتيني أفي سينا، كان عالماً فارسياً. بعد أن درس بجد واجتهت لسنوات، أصبح طبيباً. ويطلق على كتابه الشهير في الطب اسم "القانون في الطب". يقع الكتاب في ٥ مجلدات. وكان لابن سينا أيضاً كتب في مجالات مختلفة، حيث ترجمت إلى لغات عديدة.

1. Why was Ibn Sina called " Avicenna" in the west? Because.....

- a. **In Latin "Ibn Sina" is pronounced "Avicenna"**
b. He was a Persian word
c. He was a physician
d. He was a scientist

2. After a study for many years, what did he become?

- a. A writer b. **a physician** c. a student d. a volume

3. The underlined word " physician" probably means.....

- a. A writer b. a scientist c. a student d. **a doctor**

4. How many volumes was his book " Canon of Medicine"?

- a. 4 **b. 5** c. 2 d. 6

12. Read the following lines and answer the question below.

A device driver is a small piece of software that tells the operating system and other software how to communicate with a piece of hardware.

For example, printer drivers tell the operating system, and by extension whatever program YOU have the thing you want to print open in, exactly how to print information on the page.

The same general idea applies to video cards, keyboards, monitors, etc.

برنامج تشغيل الجهاز هو جزء صغير من البرامج التي تخبر نظام التشغيل والبرامج الأخرى عن كيفية التواصل مع أحد الأجهزة.

على سبيل المثال، برامج تشغيل الطابعة تخبر نظام التشغيل، عن أي برنامج لديك، بأن لديك شيء تريد طباعته، بالضبط كيفية طباعة المعلومات على الصفحة.

وتنطبق الفكرة العامة نفسها على بطاقات الفيديو، ولوحات المفاتيح، والشاشات، وما إلى ذلك.

1. A device driver is

- a. A small piece of hardware
b. A software necessary to communicate with pieces of hardware
c. A printer
d. Video

13. Read the following invitation and answer the questions below.

دعوة لحفل زفاف

Wedding Ceremony Invitation

دعوة لحفل زفاف

Mr. and Mrs. John L. Smith

request the pleasure of your presence

at the marriage of their son

Michael

to

Marie Thompson

Saturday, the 17th of May

At six o'clock in the evening

Plaza Hotel

New York

يتشرف السيد والسيدة جون ل. سميث بدعوتكم لحضور زفاف ابنهم مايكل على ماري ثومسون

يوم السبت، ١٧ مايو

الساعة السادسة مساء

فندق بلازا

نيويورك

1. Who is inviting people to this ceremony?

- The groom's family**
- The bride's family
- Both the groom and bride's families
- Michael and Marie

2. What is the groom's name?

- a. Smith b. John c. **Michael** d. Marie

14. Read the following **meal prices** and answer the questions below.

قائمة أسعار وجبات

Meal Prices List

1. Small pizza= 15 riyals
2. Rice and meat= 20 riyals
3. Cheese sandwich & Pepsi= 12 riyals
4. French fries and Cola= 11 riyals
5. chicken sandwich= 9.5 riyals

1. You have only 10 riyals, what meal can you buy?

- a. A small pizza
b. chicken sandwich
c. French fries and Cola
d. Rice and meat

15. Read the following **e-mail** and answer the questions below.

From: Mohammad
To : Hamad
Date: March 7
Subject: Preparation for a Meeting

Dear Hamad,

Please prepare for the next meeting, and go to the meeting early. Also, bring with you the papers that you left on the desk in yesterday's meeting, March 6.

من: محمد
إلى: حمد
التاريخ: ٧ مارس
الموضوع: التحضير للاجتماع

أرجو التحضير للاجتماع القادم، واحرص على الحضور للاجتماع مبكراً. أيضاً أحضر الأوراق التي نسيتهما على المكتب في اجتماع أمس يوم ٦ مارس.

1. Mohammed was angry زعلان with his secretary, Hamad, because.....
 - a. he arrived too early to the meeting
 - b. he arrived late to yesterday's meeting**
 - c. he was inattentive غير منتبه in the meeting
 - d. brought some papers
2. When was the last meeting?
 - a. March 7
 - b. The day before the message/e-mail**
 - c. March 8
 - d. March 5

16. Read the following **Job Offer** عرض وظيفى and answer the questions below.

City	Job	Requirements
Riyadh	Engineers	Fluent in English and Spanish, Minimum Bachelor degree, Saudi, Minimum 5 years experience يتحدث الإنجليزية والإسبانية بطلاقة ، درجة البكالوريوس كحد أدنى، سعودي، ٥ سنوات خبرة كحد أدنى
Jeddah	Teachers	Fluent in English and French, Minimum Master's degree, Minimum 3 years experience, Saudi يتحدث الإنجليزية والفرنسية بطلاقة ، درجة الماجستير كحد أدنى، سعودي، ٣ سنوات خبرة كحد أدنى
Dammam	Managers	Saudi, fluent in English and French, Minimum Bachelor degree, Minimum 15 years experience, Saudi يتحدث الإنجليزية والفرنسية بطلاقة، درجة البكالوريوس كحد أدنى، ٥ سنوات خبرة كحد أدنى، سعودي

1. What was required for all jobs? ماذا كان المتطلب لجميع الوظائف؟
 - a. Saudi and fluent in English
 - b. Saudi and Fluent in French
 - c. Saudi and years of experience
 - d. Bachelor degree and fluent in English
 - e.
2. What wasn't mentioned in the job offer? ما هو الشيء الذي لم يذكر في العرض الوظيفي
 - a. The degree
 - b. The nationality
 - c. The language
 - d. The salary